
Elevrådsmøde fredag den 17. november kl. 12.00-13.00 

1. Til stede: 

• Lærer Karina 

• 4.a: Sophia og Anna 

• 5.a: Thaya og Mathias 

• 6.a: Elias og Emma 

• 7.x: Elias og Marcus 

• 7.y: Yahye 

• 8.x: Natasja og Josefine 

• 8.y: Liva 

• 9.x: Ida Marie 

2. Nyt fra skolebestyrelsesmøde 

• Formand: Natasja 8.y 

• Næstformand: Mahmood 7.y 

Intet nyt 

I får en påmindelse på SMS om mødet fremadrettet 

Der er møde i næste uge 

3. Nyt fra Ungebyrådet 
 

• Vis film fra elevrådsdagen på Nørremadegaard 
 

• Revninge er kommet med i Ungebyrådet 
 

• Hvordan sikrer vi, at arbejdet i Ungebyrådet 
videreformidles ude på skolerne efter hvert møde i 
Ungebyrådet: 
Følgende muligheder for formidling nævnes: 
Samling 
Årsberetning – dog en udfordring, at det kun er en gang årligt. 
Morgensang 
Saml 6.-9. årg. efter vores møder og fortæl kort, hvad der arbejdes med. 
Video 
 
Der er en oplevelse af, at det ikke prioriteres tid til snak om elevråd/Ungebyråd i 
klasserne. Der ønskes en drøftelse på den enkelte skole om, hvordan det 
gøres, inden d. 6/12 – punktet tages op til kommende møde 
 
Vi har altid et punkt på dagsordenen til elevrådsmøder der hedder: Nyt fra 
Ungebyrådet. Elevrødderne fortæller det videre til klasserne. 
Mange får snakket om elevrådsmøderne, MEN alle skal være bedre til at 
minde hinanden om at give plads til en snak om elevrådet i klasserne. 

 
 

• Opstart på klimaindsats på skolerne: 
 
Info: Laura og Elias deltog i online møde om blafferbænke 
Info: Fælles elevrådsdagen 
 



Klima: Hvad gør vi allerede/hvad ønsker vi at gøre? 
 
Laura og Elias deltog i et online møde ang. blafferbænke, da det også optager 
klima/bæredygtighedsrådet meget: Emnet drøftes; der er i Ungebyrådet særlig 
fokus på, om det er trygt at køre med fremmede/hvordan kan der skabes en 
tryghed, så særligt de unge på Holmen, omkring Revninge og Nymarken får 
mulighed for større mobilitet, som ikke handler om busser/forældrekørsel. 
”Blafferbænke” bliver en af arbejdsgrupperne, som nedsættes d. 6/12 
 
Hvad gør vi allerede ift. klima på skolerne: (grøn = går godt, gul = skal 
videreudvikles) 

− Genbruger papir/pap/træ i faglokaler på skolerne 

− Affaldssorterer (mange kaster fx sølvpapir i madaffald osv. Mange elever er 
ligeglade, opleves på alle skolerne) 

− Klimapatrulje (afprøvet på Munkebo, men kan videreudvikles) 

− Klimauge/klimafest (afholdt på Munkebo, hvor begge rødder var meget positive 
over for konceptet) 

− Fokus på madspild (den gratis frugt på nogle skoler bliver primært brugt som 
kasteskyts… hvad kan vi/lærerne/ledelsen gøre?) 

− Affaldsindsamling i nærområdet på de fleste skoler 
 
Hvad kan vi ellers gøre ift. klima på skolerne: 

− Blafferbænke 

− Automatisk sluk på lys over alt 

− Vi cykler/fokus på cykelvenlig kommune 

− Gåbus 

− Klimauge i kommunen 

− Fokus på papirspild/kopier/indpakning af mad i skolebod o.lign. 
 
Hvad kan vi gøre ift. frugt der bliver kastet med? 

− Vi skal blive bedre til at sortere affald 

− Vi får knap så meget frugt i udskolingens klasser, så er der ikke noget at 
kaste med 

− Frugt skal ikke tages med ud – evt. udleveres ifm. middagspausen 
 

4. Opsamling fra sidste møde 

 

Turneringer i frikvarter – hvad er der stemning for fra klasserne? 

Kun få elever i klasserne vil gerne deltage 

Emma og Elias fra 6.a laver et forslag og fremlægger  

 

Emma og Elias laver plakat hvor mellemtrinnets elever kan melde sig på 

fodboldturnering på multibanen en fredag i en spisepause. 

 

Ostebaner og andre ønsker til optegning fra klasserne? 

Der ønskes en stor ostebane i udskolingen 

Torben er sat på sagen 

 

Der er ønske om dufte i toiletterne 

Ledelsen vil gerne undersøge det, men det skal være miljøvenligt og det må ikke koste 

noget. 

 

 



5. Nyt fra klasserne: 

 

Der er ønske om at bordfodbold i kantinen må bruges ifm. at hallen er åben i 

frikvartererne.  

 

Skraldespand til pant i udskolingen, så kan elevrådet pante og lave noget for pengene. 

Elevrødder spørger om der er stemning for dette i klasserne 

 

6. Juleklippedag fredag 1. december  

Hvem vil dele æbleskiver ud kl. 9.00-9.30? 

 

Fordeling af æbleskiver 

Indskoling: Elias 7.x, Mathias og Thaya 5.a 

Mellemtrinnet: Yahia 7.y, Emma 6.a og Elias 6.a 

Udskolingen: Ida Marie, Liva, Sophia 

 

7. Rygning/snus/pufbars 

Hvad kan vi gøre for at undgå det på skolen? 

 

Materiale fra Torben 

Snus ved skuret i børnehaven 

Bring snakken om dette med til skolebestyrelsen 

 

Generelt tænker elevrådet det er håbløst at få det stoppet, når de først er i gang. De vil 

altid finde en måde at gøre det på, mener de. 

Elevrådet tror ikke på plakater, da de tror at de andre vil skrive på dem og rive dem ned. 

Lærerne skal spørge eleverne direkte om de har røget, hvis de har været længe på toilet. 

Eleverne tør ikke sladre om dem ryger eller andet, da de bange for at det går ud over 

dem selv. De er sikre på at det nok skal blive opdaget at de har sladret. 

 

Er det muligt at give eftersidning? 

Elevrådet mener at det kan give mening – i stedet for hjemsendelse. 

Det skal være uden mobil og andet – man skal bare sidde og tænke over hvad man har 

gjort i 1 time. 

 

8. Evt. 

 

Møde med Danske skoleelever! 

Onsdag 22/11 kl. 14.00-14.15 

Natasja 8.x, Josefine 8.x, Yahia 7.y, Elias 7.x, Liva 8.y 

 

Bus 489 er meget proppet med elever. Natasja tager det med til skolebestyrelsen. 

 

 


